

門徒之道

THE WAY OF DISCIPLESHIP

王文堂牧師

路加福音第十九講，路 6:20-49

CBCWLA，2013年10月13日



門徒之道 The way of discipleship

1. The Way 這道

這道 The Way

- 掃羅...去見大祭司，求文書給大馬色的各會堂，若是找著信奉這道(*hodos*)的人，無論男女，都准他捆綁帶到耶路撒冷。(徒9:1-2)
- Meanwhile, Saul... went to the high priest and asked him for letters to the synagogues in Damascus, so that if he found any there who belonged to **the Way**, whether men or women, he might take them as prisoners to Jerusalem. (Acts 9:1-2)

- 他在會堂裡放膽講道；百基拉，亞居拉聽見，就接他來，將神的道 (*hodos*) 給他講解更加詳細。(徒18:26)
- He began to speak boldly in the synagogue. When Priscilla and Aquila heard him, they invited him to their home and explained to him *the way of God* more adequately. (Acts 18:26)

- 保羅說：我今日在你們面前受審，是為死人復活的道理。腓力斯本是詳細曉得這道 (*hodos*)...於是吩咐百夫長看守保羅，並且寬待他，也不攔阻他的親友來供給他。(徒24:21-23)
- Paul said: “It is concerning the resurrection of the dead that I am on trial before you today.” Then Felix, who was well acquainted with *the Way*... (Acts 24:21-23)

- 耶穌說：「我就是道路 (*hodos*)、真理、生命。」（約14:6）
- Jesus answered, “I am the way and the truth and the life.” (John 14:6)



大法官 Justice Antonin Scalia
我們才是主流！

New York Magazine interview, 9/26/13

Scalia 對記者說：你是如此的與大部份的美國脫節嗎？...耶穌基督相信魔鬼的存在，這都在福音書裏...

“Are you so out of touch with most of America? Most of which believes in the devil. I mean, Jesus Christ believed in the devil! It's in the Gospels! You travel in circles that are so ... removed from mainstream America that you are appalled that anybody would believe in the devil!”

門徒之道 The way of discipleship

1. The Way 這道
2. The Most Excellent Way 最妙的道

- 我現今把**最妙的道 (hodos)**指示你們：愛是恆久忍耐，又有恩慈；愛是不嫉妒；愛是不自誇，不張狂。（林前 12:31, 13:4）
- And yet I will show you **the most excellent way**... Love is patient, love is kind. It does not envy, it does not boast, it is not proud. (I Cor. 12:31, 13:4)

以更大的愛生活

Living with greater love

- 只是我告訴你們這聽道的人，你們的仇敵，要愛他！恨你們的，要待他好！咒詛你們的，要為他祝福！凌辱你們的，要為他禱告！（路 Luke 6:27-28）

以更大的能力生活

Living with greater power

- 不輕易發怒的，勝過勇士；治服己心的，強如取城。（箴言 16:32）
- He who is slow to anger is better than the mighty, and he who rules his spirit, than he who captures a city. (Prov. 16:32)

黃金律 The Golden Rule

- 你們願意人怎樣待你們，你們也要怎樣待人。（路6:31）
- Treat others the same way you want them to treat you. (Luke 6:31)

門徒之道 The way of discipleship

1. The Way 這道
2. The Most Excellent Way 最妙的道
3. The Only Way 唯一的道

- 耶穌說：「我就是道路 (*hodos*)、真理、生命；若不藉著我，沒有人能到父那裡去。」（約14:6）
- Jesus answered, “I am **the way** and the truth and the life. No one comes to the Father except through me.” (John 14:6)

如何得救 How to be saved

A. Admit 承認：以謙卑的心，向神承認自己乃是一個罪人。

- 因為世人都犯了罪，虧缺了神的榮耀。（羅 Rom. 3:23）

如何得救 How to be saved

B. **Believe 相信**：相信耶穌並他釘十字架，使你因信耶穌而被神稱義。

- 就是神的義，因信耶穌基督加給一切相信的人，並沒有分別。
(羅 Rom. 3:22)

如何得救 How to be saved

- C. Confess 宣告：藉著祈禱來宣告你的信心，將耶穌接到心中，使他成為你的救主與生命之主。
- 你若口裡認耶穌為主，心裡信神叫他從死裡復活，就必得救。
(羅 Rom. 10:9)

- **信主之後所當行的四件事：**
 1. 接受浸禮，歸入基督的名下。
 2. 將主日分別為聖，敬拜神。
 3. 研讀聖經，靈命得著餵養。
 4. 過團契生活，彼此相愛。